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Protokół nr LV/2022 

z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego,  
która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Gorzowie Wlkp. ul. J. Pankiewicza 5-7. 

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2022 o godz. 13:00 i zakończono tego samego dnia o godz. 15:27. 

W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych. 
Obecni: 
1. Roman Fraszczyk 
2. Mieczysław Jaszcz 
3. Andrzej Juszczak 
4. Andrzej Kail 
5. Leonard Konieczny 
6. Tadeusz Koper 
7. Roman Król 
8. Eugeniusz Kurzawski 
9. Andrzej Legan 
10. Eugeniusz Leśniewski 
11. Jarosław Lewandowicz 
12. Małgorzata Ludniewska 
13. Zygmunt Mendelski 
14. Piotr Smykliński 
15. Mariusz Śpiewanek 
16. Anna Wichlińska 
17. Tomasz Wysoczański 
18. Grzegorz Zapytowski 

Rafał Karmelita był nieobecny na sesji Rady Powiatu w dniu 29.12.2022r. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Magdalena Pędziwiatr – starosta Powiatu Gorzowskiego, Liliana 
Tarasiuk – skarbnik Powiatu Gorzowskiego, wicestarosta Magdalena Nowak, naczelnicy i kierownicy 
komórek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Gorzowie Wlkp. oraz dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych Powiatu Gorzowskiego, a także mecenas Marek Hrybacz. 

Lista obecności radnych z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 
Lista obecności gości z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski o godz. 13.00 otworzył LV sesję 
Rady Powiatu Gorzowskiego, powitał obecnych oraz poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy 
o samorządzie  powiatowym obrady Rady Powiatu Gorzowskiego są transmitowane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na stronie internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
Następnie powitał Zarząd na czele z Panią Starostą Magdaleną Pędziwiatr, radnych, Panią Skarbnik, 
pracowników starostwa, dyrektorów jednostek, mecenasa oraz mieszkańców powiatu, którzy obrady 
sesji oglądali online. 

Ad.2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że w sesji udział bierze 
18 z 19 radnych, co stanowi niezbędne quorum do podejmowania decyzji oraz stwierdził, że obrady 
są prawomocne. 
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Ad.3. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poinformował, że zgodnie z 
postanowieniami  §15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym oraz §9 ust. 1 Statutu Powiatu 
Gorzowskiego, porządek obrad sesji wszyscy radni otrzymali w ustawowym terminie. Podkreślił, że 
zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym, Rada Powiatu może wprowadzić zmiany 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Starosty Gorzowskiego z prac Zarządu między sesjami. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2022 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwały budżetowej 

Powiatu Gorzowskiego na 2023 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2023-2042. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gorzowskiego w 2023 roku. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Starostę Gorzowskiego. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat 

w 2023 r. za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych 

położonych na terenie Powiatu Gorzowskiego. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Powiatu na 2023r. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 2023 rok. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Spraw Społecznych na 2023 rok. 

16.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Zdrowia Publicznego na 2023 rok. 

17.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2023 rok. 

18.  Przedstawienie raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gorzowskiego na 

lata 2017-2020 z perspektywą do roku 2024” za lata 2019-2020. 

19.  Interpelacje i zapytania radnych. 

20.  Informacje Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji Stałych. 

21.  Sprawy bieżące. 

22. Zamknięcie LV sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zapytał radnych czy mają uwagi do 
przedstawionego porządku obrad? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poddał pod głosowanie 
przedstawiony porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia porządku obrad 
 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz 
(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz 
Śpiewanek (ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego zatwierdziła porządek obrad LV sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
Ad.4. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu Gorzowskiego w okresie między sesjami od 
dnia 01 grudnia 2022r. do dnia 28 grudnia 2022r. 
Starosta Gorzowski Magdalena Pędziwiatr przedstawiła sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu 
Powiatu Gorzowskiego w okresie między sesjami od dnia 01 grudnia 2022r. do dnia 28 grudnia 2022r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad  
sprawozdaniem Starosty z pracy Zarządu Powiatu Gorzowskiego w okresie między sesjami od dnia  
01 grudnia 2022r. do dnia 28 grudnia 2022r. 
 
Radny Andrzej Kail zapytał o pkt. 6 sprawozdania Starosty dotyczący zatwierdzenia konkursu na 
stanowisko Dyrektora SOSW w Lipkach Wielkich. Kto został zatwierdzony i kto zatwierdził? 
 
Starosta Magdalena Pędziwiatr odpowiedziała, że Zarząd zatwierdził konkurs, ale kandydat nie został 
wybrany. Starosta z Wicestarostą zaproponowały Pana Arkadiusza Marcinkiewicza z konkursu. 
Obecnie czekają na opinię Rady Pedagogicznej i Kuratorium i wówczas Zarząd podejmie decyzje czy 
Pan Arkadiusz Marcinkiewicz zostanie Dyrektorem SOSW w Lipkach Wielkich. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  zapytał czy radni mają jeszcze 
pytania, bądź uwagi do tego punktu porządku obrad? 

Radni nie zgłosili więcej  żadnych pytań do sprawozdania Starosty z pracy Zarządu Powiatu 
Gorzowskiego w okresie między sesjami od dnia 01 grudnia 2022r. do dnia 28 grudnia 2022r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu Gorzowskiego w okresie między sesjami od dnia  
01 grudnia 2022r. do dnia 28 grudnia 2022 r., stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2022 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2022 
rok był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był 
pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 
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Skarbnik Liliana Tarasiuk poinformowała, iż w dniu 29 grudnia 2022r. na Zarządzie Powiatu została 
wprowadzona autopoprawka do w/w uchwały. Wskazała, że: 

1. Zwiększa się dochody i wydatki Powiatu Gorzowskiego o kwotę 17 666,45 zł, w tym: 
– zwiększa się plan finansowy środków z Funduszu Pomocy o kwotę 22 567,00 zł na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy w zakresie zadań 
oświatowych (wydatek Zespół Szkół w Kostrzynie nad Odrą rozdział 80120 Licea ogólnokształcące 
§4750 wynagrodzenia nauczycieli związane z pomocą obywatelom Ukrainy, 
– dokonuje się zmniejszenia środków z Funduszu Pracy o kwotę 4 900,55 zł z przeznaczeniem na 
zwiększone nakłady pracy z tytułu obsługi zadań związanych z pandemią Covid-19 (zmniejszenie 
planu wydatków w §4010, §4110 oraz 4120 Powiatowy Urząd Pracy w Gorzowie Wlkp. z tytułu 
rozliczenia i zwrócenia niewykorzystanych środków Covid). 
2. Ponadto na wniosek kierowników jednostek organizacyjnych powiatu dokonuje się zmian w 
planach finansowych jednostek budżetowych: 
– dokonuje się zmniejszenie w §4300 zakup usług pozostałych kwoty 2 216,00 z jednoczesnym 
zwiększeniem w §6050 wydatki inwestycyjne na zakup tablic informacyjnych dotyczących inwestycji 
p.n. „Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 1398F na odc. Borek-Brzozowiec w gm. 
Deszczno” kwota 1.108,00 zł oraz inwestycji p.n. „Przebudowa dróg powiatowych nr 1418F w ciągu 
ul. Leśnej i ul. Dworcowej nr 1419F w ciągu ul. Myśliborskiej i ul. Leśnej w m. Lubiszyn” kwota  
1 108,00 zł, 
– dokonuje się zmniejszenia w §4300 zakup usług pozostałych kwota 992,00 zł, §4360 usługi 
telekomunikacyjne kwota 22,00 zł z jednoczesnym zwiększeniem w §4430 różne opłaty i składki 
kwota 1 014,00 zł (Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Gorzowie Wlkp. – ubezpieczenie 
samochodu), 
– dokonuje się zmniejszeń w planie wydatków w §4120 FP kwota 5 135,00 zł, §4780 składki na FEP 
kwota 4 298,00 zł, §4210 zakup materiałów kwota 12 832,00 zł z jednoczesnym zwiększeniem w 
§4010 wynagrodzenia kwota 5 361,00 zł, §4170 zlecenia kwota 1 364,00 zł, §4230 zakup leków kwota 
15 540,00 zł (Dom Pomocy Społecznej w Kamieniu Wielkim), 
– dokonuje się przeniesień w planie finansowym jednostki Powiatowy Urząd Pracy w Gorzowie Wlkp. 
(zmniejszenie w §4300 zakup usług pozostałych kwota 200,00 zł, zwiększenie w §4610 koszty 
postępowania sądowego kwota 200,00 zł w związku z koniecznością uiszczenia opłaty sądowej do 
pozwu w ramach programu Gorzowska Dycha Bis), 
– zmniejszenie o kwotę 350,00 zł w §2540 dotacja podmiotowa z budżetu dla niepublicznej jednostki 
systemu oświaty z jednoczesnym zwiększeniem w rozdziale 85406 Poradnie psychologiczno-
pedagogiczne w §4300 zakup usług (zapłata noty księgowej wystawionej przez Zespół Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznych w Gorzowie Wlkp. za wydawanie opinii i orzeczeń dla dzieci 
niewidomych i słabowidzących). 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Poinformował, że projekt uchwały radni mają na tabletach. Z uwagi na fakt, że jest on bardzo 
obszerny, poprosił radnych, aby wyrazili wolę, aby go nie odczytywać. Radni taką zgodę wyrazili. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Powiatu Gorzowskiego na 2022 rok. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz 
(ZA), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek 
(ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 
2022 rok. Uchwała otrzymała nr 280/LV/2022. 

Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042 był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 
 
Skarbnik Liliana Tarasiuk przestawiła autopoprawkę Zarządu z dnia 29 grudnia 20022r. do projektu 
uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042. Poinformowała, że: zwiększa się plan na zadanie 
p.n. „Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 1398F na odc. Borek-Brzozowiec w gm. 
Deszczno” o kwotę 1 108,00 zł z przeznaczeniem na tablicę informacyjną dotyczącą inwestycji - 
wartość całej inwestycji 10 055.657,00 zł, 2022 rok – 2 071.666,00 zł, 2023 rok – 7 983.991,00 zł. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Poinformował, że projekt uchwały radni mają na tabletach. Z uwagi na fakt, że jest on bardzo 
obszerny, poprosił radnych, aby wyrazili wolę, aby go nie odczytywać. Radni taką zgodę wyrazili. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz 
(ZA), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek 
(ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2022-2042. Uchwała otrzymała nr 281/LV/2022. 
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Ad.7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwały budżetowej 
Powiatu Gorzowskiego na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2023 rok był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 

Skarbnik Liliana Tarasiuk poinformowała, że : 

 określa się łączną kwotę planowanych dochodów budżetu  w kwocie 88.862.990,00 zł, 

 określa się łączną kwotę planowanych wydatków budżetu w kwocie 120.392.652,00 zł, 

 określa się planowany deficyt budżetu w wysokości 31.529.662,00 zł, który zostanie sfinansowany 
przychodami pochodzącymi z: 
a) niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 
rozliczenia dochodów i wydatków nimi  finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 
wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 10 989.964,00 zł, 
b) wolnych środków w kwocie 20 539.698,00 zł. 

Ponadto przystąpiła do omówienia prezentacji dotyczącej uchwały budżetowej na 2023r. Omówiła 
także wydatki inwestycyjne, inwestycje drogowe w poszczególnych gminach, remonty dróg 
powiatowych oraz wydatki jednostek powiatowych. 

Radny Eugeniusz Kurzawski zapytał o dochody PIT i CIT. W bieżącym roku komentowało się, że 
wymienione dochody w jednostkach samorządowych drastycznie spadną, a plan na rok 2023  jest na 
tym samym poziomie co w roku 2022. Czym to jest spowodowane? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że plan otrzymują z Ministerstwa Finansów. 

Radny Andrzej Kail zapytał, czy jest wiadomo ile wniosków możemy złożyć do instytucji zewnętrznych 
na wsparcie naszych inicjatyw inwestycyjnych? Ile wniosków jest gotowych? Jakie to wnioski? Na jaką 
sumę opiewają? Jak jest szansa, że zostaną zrealizowane w kolejnym roku? 

Wicestarosta Magdalena Nowak odpowiedziała, że w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
zostały złożone 2 wnioski. Pierwszy wniosek  został złożony na przebudowę dróg Zdroisko – 
Rybakowo na kwotę 7 141 823 zł, 50 zł, drugi projekt to ul. Pocztowa w Witnicy na kwotę  
6 686 054,64 zł. Wojewoda może przyznać max. 80% dofinansowania. Zazwyczaj wojewoda przyznaje 
60%. We wnioskach powiat tego % nie określa. Wojewoda % dofinansowania przyznaje wg własnego 
klucza. Wnioski przeszły ocenę formalną i merytoryczną. Jeden z w/w wniosków został 
rekomendowany do dofinansowana. Informacja, który z wniosków  otrzyma dofinansowanie podana 
zostanie najprawdopodobniej w pierwszym kwartale 2023 roku. 

Radny Andrzej Kail zapytał, który to wniosek? 

Wicestarosta Magdalena Nowak odpowiedziała, że nie wiedzą. Otrzymali tylko informację, że jeden 
ze składnych wniosków. 

Wicestarosta Magdalena Nowak kontynuowała, informując, że w 2023 roku jeśli konkursy będą 
ogłaszane, to powiat również wnioski będzie składał. Jeśli, zaś  chodzi o Polski Ład, nie ma jeszcze  
informacji, kiedy w 2023 roku są planowane konkursy. Jeśli tylko informacje otrzymają wówczas 
przygotują się do konkursu. 

Radny Eugeniusz Kurzawski zapytał jakie jest zabezpieczenie finansowe w budżecie na wypadek 
gdyby wniosek przeszedł? 
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Wicestarosta Magdalena Nowak odpowiedziała, iż w przypadku Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 
Polskiego Ładu, czy też innych programów rządowych nie ma takiego wymogu, że przy składaniu 
projektów musimy mieć środki zabezpieczone w budżecie i nigdy nie mamy. W momencie gdy 
otrzymujemy decyzję o dofinansowaniu, wiemy jaki jest % dofinansowania i wtedy zadanie 
wpisujemy do budżetu z kwotą dofinansowania po stronie dochodów. Po stronie dochodów również 
wpasujemy kwotę otrzymaną od gminy, ponieważ gminy partycypują w kosztach. Następnie szukamy 
w budżecie zabezpieczenia na wkład własny, który nam został. 

Starosta Magdalena Pędziwiatr dodała, że nie zdarzyło się tak jeszcze, że jak powiat dostał 
dofinansowanie to nie skorzystał z niego. Jedyna inwestycja to internat w Lipkach Wielkich, ale będą 
się starać dofinansowanie przeznaczyć na remont SOSW w Lipkach Wielkich. 

Skarbnik Liliana Tarasiuk wróciła do kontynuacji omawiania prezentacji. 

Radny Andrzej Kail zapytał o pożyczkę, którą Powiat Gorzowski ma udzieloną ze Skarbu Państwa. Czy 
w ramach problemów z inflacją, którą obecnie mam zmieniły się jakieś warunki spłaty, czy nie? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że warunki się zmieniły tylko w związku z COVID. 

Radny Andrzej Kail zapytał: jak się zmieniły? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że przy zaciągnięciu były warunki takie, że powiat płaci 
połowę stopy redyskonta weksli nie mniej niż 3%, a w Covidzie obniżono do 1,5%. 

Radna Anna Wichlińska zapytała czy to jest stałe obniżenie? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że tak. Podpisaliśmy aneks, który przewiduje 1,5% do  
2042r. 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odczytała uchwałę nr 689/2022 z dnia 5 grudnia składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały budżetowej na 2023 r. wraz z uzasadnieniem.  Podkreśliła, że skład orzekający RIO 
pozytywnie z uwagami zaopiniował przedłożony przez Zarząd Powiatu Gorzowskiego projekt uchwały 
budżetowej Powiatu na 2023 r. wraz z uzasadnieniem. Następnie odczytała uchwałę nr 690/2022 z 
dnia 5 grudnia składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie 
wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu  przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na rok 2023. Podkreśliła, że skład orzekający RIO pozytywnie 
zaopiniował możliwość sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2023 r. 

Radny Eugeniusz Leśniewski przedstawił opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Powiatu Gorzowskiego w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2023r. Poinformował, komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt budżetu. 

Radny Roman Fraszczyk przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały 
budżetowej na 2023 rok. Poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt budżetu. 

Radny Tadeusz Koper przedstawił opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie projektu 
uchwały budżetowej na 2023 rok. Poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 
uchwały. 

Radny Tomasz Wysoczański przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych w sprawie projektu 
uchwały budżetowej na 2023 rok. Poinformował, komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 
budżetu. 

Radny Piotr Smykliński przedstawił opinię Komisji Zdrowia Publicznego w sprawie projektu uchwały 
budżetowej na 2023 rok. Poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekt budżetu. 
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Radny Eugeniusz Kurzawski przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia komisji Budżetu  i Rozwoju 
Gospodarczego wraz z przewodniczącymi komisji Spraw Społecznych, komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji, komisji Zdrowia Publicznego, komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały budżetowej na 
2023 rok. Poinformował, że komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, po zapoznaniu się z opiniami 
w/w komisji stałych pozytywnie opiniuje projekt budżetu Powiatu Gorzowskiego na 2023 rok. 

Uchwała Nr 689/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  z dnia 
5 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2022 
rok wraz z uzasadnieniem Powiatu Gorzowskiego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr 690/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  z dnia 
5 grudnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2023 r. stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji Spraw Społecznych stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Opinia komisji Zdrowia Publicznego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Opinia ze wspólnego posiedzenia komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego z przewodniczącymi 
pozostałych komisji stałych stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Andrzej Kail w związku nieprawidłowościami jakie wystąpiły w uzasadnieniu do projektu 
uchwały budżetowi zapytał czy ten budżet jest prawidłowo przygotowany? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że są to tylko błędy pisarskie. Budżet jest przygotowany 
prawidłowo. 

Radna Anna Wichlińska poprosiła Panią Skarbnik o wyjaśnienie §15 dotyczącego upoważnienia dla 
Zarządu do samodzielnego zaciągania zobowiązań finansowych. Skąd ta kwota? Czy to jest tak, że to 
Zarząd wnioskuje o wpisanie tego do budżetu? Czy to wynika z przepisów? 

Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że w uchwale budżetowej zapis ten widniej co roku. W 
uchwale budżetowej na 2023 rok jest również wpisane upoważnienie w kwocie do 4 000 000 zł. Nie 
mniej jednak Zarząd Powiatu Gorzowskiego nie może zaciągać kredytu przed uprzednim 
wystąpieniem do RIO po opinię, czyli pozwolenie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Poinformował, że projekt uchwały radni mają na tabletach. Z uwagi na fakt, że jest on bardzo 
obszerny, poprosił radnych, aby wyrazili wolę, aby go nie odczytywać. Radni taką zgodę wyrazili. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwały budżetowej Powiatu 
Gorzowskiego na 2023 rok. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(WSTRZYMUJE SIĘ), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (WSTRZYMUJE SIĘ), Tadeusz 
Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski 
(ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr 
Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz 
Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 
2023 rok. Uchwała otrzymała nr 282/LV/2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski przekazał gratulacje Staroście 
Gorzowskiemu oraz Zarządowi Powiatu Gorzowskiego za przygotowanie budżetu na 2023 rok.  

Starosta Magdalena Pędziwiatr podziękowała radnym oraz pracownikom starostwa za wsparcie przy 
konstruowaniu budżetu Powiatu Gorzowskiego na 2023 rok. 

Ad.8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2023-2042. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski,  poinformował, że projekt 
uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2023-2042 był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 
 
Skarbnik Liliana Tarasiuk odczytała uchwałę nr 691/2022 z dnia 5 grudnia składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie WPF Powiatu Gorzowskiego na lata 2023-2042 przedstawianej wraz z 
projektem uchwały budżetowej na rok 2023. Podkreśliła, że skład orzekający RIO pozytywnie 
zaopiniował przedłożony przez Zarząd Powiatu Gorzowskiego projekt uchwały w sprawie WPF 
Powiatu Gorzowskiego na lata 2023-2042 wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2023. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje nad w/w 
projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
 
Poinformował, że projekt uchwały radni mają na tabletach. Z uwagi na fakt, że jest on bardzo 
obszerny, poprosił radnych, aby wyrazili wolę, aby go nie odczytywać. Radni taką zgodę wyrazili. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwały budżetowej Powiatu 
Gorzowskiego na 2023 rok. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(WSTRZYMUJE SIĘ), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), 
Roman Król (ZA), Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław 
Lewandowicz (ZA), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), 
Mariusz Śpiewanek (ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu 
Gorzowskiego na lata 2023-2042. Uchwała otrzymała nr 283/LV/2022. 
 
Uchwała nr 691/2022 z dnia 5 grudnia składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF Powiatu 
Gorzowskiego na lata 2023-2042 przedstawianej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2023 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gorzowskiego w 2023 roku. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gorzowskiego w 2023 roku był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu 
Gorzowskiego i był pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
Powiatu Gorzowskiego w 2023 roku. 
 
Radni nie zgłosili żadnych pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść  uchwały. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gorzowskiego w 2023 roku. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (WSTRZYMUJE SIĘ), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław 
Lewandowicz (ZA), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), 
Mariusz Śpiewanek (ZA), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 
Gorzowskiego w 2023 roku. Uchwała otrzymała nr 284/LV/2022. 
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Radny Roman Fraszczyk zgłosił wniosek formalny o przerwę w obradach sesji. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski ogłosił 10 minut przerwy w 
obradach sesji. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski o godz. 14:20 wznowił obrady po 
przerwie. 
 
Ad.10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Starostę Gorzowskiego. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Gorzowskiego był omawiany 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i  był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu radnego 
Tadeusza Koper – Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Tadeusz Koper poinformował, że komisja uznała skargę za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad projektem 

w/w uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Starostę Gorzowskiego. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Gorzowskiego. Uchwała 
otrzymała nr 285/LV/2022. 

Ad.11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie ustalenia wysokości 
opłat w 2023r. za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów 
wodnych położonych na terenie Powiatu Gorzowskiego. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat w 2023r. za usunięcie i 
przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 
Powiatu Gorzowskiego był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu 
Gorzowskiego i  był pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad projektem 
w/w uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat w 
2023r. za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych 
położonych na terenie Powiatu Gorzowskiego. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat w 2023r. za usunięcie i 
przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 
Powiatu Gorzowskiego. Uchwała otrzymała nr 286/LV/2022. 

Ad.12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia planu 
pracy Rady Powiatu na 2023r. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2023r. był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad projektem 
w/w uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Powiatu na 2023 r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), 
Eugeniusz Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
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Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2023 r. Uchwała 
otrzymała nr 287/LV/2022. 
 
Ad.13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. był 
omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2023r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023r. 
Uchwała otrzymała nr 288/LV/2022. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego na 2023r. był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu 
Gorzowskiego i był pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2023r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego na 2023r. Uchwała otrzymała nr 289/LV/2022. 

Ad.15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Spraw Społecznych na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2023r. 
był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Spraw Społecznych na 2023r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych na 2023r. 
Uchwała otrzymała nr 290/LV/2022. 

Ad.16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Zdrowia Publicznego na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia Publicznego na 2023r. 
był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie komisje. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Zdrowia Publicznego na 2023r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Zdrowia Publicznego na  
2023r. Uchwała otrzymała nr 291/LV/2022. 
 
Ad.17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu 
pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2023 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 
2023r. był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i był 
pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję nad w/w 
projektem uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
Następnie odczytał treść uchwały. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji na 2023r. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail (ZA), Rafał 
Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Roman Król (ZA), Eugeniusz 
Kurzawski (ZA), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (ZA), Jarosław Lewandowicz (ZA), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (ZA), 
Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA). 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 
2023r. Uchwała otrzymała nr 292/LV/2022. 
 

Ad.18. Przedstawienie raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Gorzowskiego na lata 2017-2020 z perspektywą do roku 2024” za lata 2019-2020. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że raport z 
realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gorzowskiego na lata 2017-2020 z 
perspektywą do roku 2024” za lata 2019-2020. był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych Rady Powiatu Gorzowskiego i miał zostać uzupełniony o informacje z zakresu stanu rzeki 
Odry. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, poprosił o zabranie głosu Panią 
Kamilę Bednarską. 

Kamila Bednarska poinformowała, że w Raporcie z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Gorzowskiego na lata 2017-2020 z perspektywą do roku 2024” przedstawione zostały 
informacje za lata 2019-2020. W niniejszym raporcie nie została ujęta bieżąca sytuacja na temat 
stanu rzeki Odry. 

Następnie przedstawiła wstępny raport zespołu ds. sytuacji na rzece Odrze opracowany przez 
Państwowy Instytut Badawczy. Raport został przygotowany na zlecenie Ministra Klimatu i 
Środowiska. Zostały w nim przedstawione wyniki badań i obserwacji dotyczące śnięcia ryb. Analizy 
wykazały, że bezpośrednim sprawcą katastrofy ekologicznej w Odrze jest zakwit glonu Prymnesium 
parvum (tzw. złote algi). Są to glony charakterystyczne dla środowiska słonego i słonawego. 
Występują naturalnie w morzach, np. Bałtyckim czy Norweskim, w strefie przybrzeżnej, a także w 
wodach śródlądowych. Rzeka Odra jest zasolona przez zrzuty słonych wód poprzemysłowych. Na 
podstawie przeprowadzonych badań ustalono, że w lipcu i sierpniu 2022 roku warunki środowiskowe 
panujące na Odrze, takie jak wysokie przewodnictwo, stężenie jonów chlorkowych, siarczanowych i 
sodowych, wysoka temperatura, niski stan wód oraz wolny przepływ wód, a także duże 
nasłonecznienie, były wystarczające do rozwoju i zakwitu złotych alg. Wstępny raport został 
sporządzony we wrześniu 2022 roku. Pełne wyjaśnienie sytuacji wymaga pogłębienia wiedzy i analiz 
materiałów, w związku z czym konieczne są dalsze badania oraz kontrole odprowadzania ścieków 
(legalne i nielegalne) i porównanie ich z danymi hydrologicznym oraz środowiskowymi. Na terenie 
województwa lubuskiego obserwacje śniętych ryb były prowadzone przez pracowników Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim. Śnięte ryby odławiane były do dnia 12 
sierpnia 2022r. przez Polski Związek Wędkarski Okręg w Gorzowie Wlkp. i Zielonej Górze, a do dnia 
12 sierpnia 2022r. przez służby podległe Wojewodzie Lubuskiemu. Pierwsze śnięte ryby 
zaobserwowano 9 sierpnia 2022r. W dniach 11- 22.08.2022r. na odcinku od Cigacic do Kostrzyna nad 
Odrą, RDOŚ w Gorzowie Wlkp. zaobserwował śnięte ryby z takich gatunków jak: koza, różanka, boleń, 
piskorz, płoć oraz kilkaset małż. W dniach 9-15 sierpnia 2022r. PZW poinformował o odłowieniu 
ponad 14 tys. kg śniętych ryb. Według stanu na dzień 30 sierpnia 2022r. służby podległe Wojewodzie 
Lubuskiemu oszacowały, iż odłowiono ponad 32 tys. kg śniętych ryb. Łącznie w dniach 9-24 sierpnia 
2022r. odłowiono prawie 46,5 tys. kg śniętych ryb. Na terenie województw – śląskie, opolskie, 
dolnośląskie, lubuskie i zachodniopomorskie od końca lipca do 22 września 2022r. zaobserwowano 
łącznie ponad 249 ton śniętych ryb. Wśród śniętych ryb zaobserwowano gatunki podlegające 
ochronie gatunkowej, takie jak: boleń, brzana, koza pospolita, piskorz i różanka. Badania 
ichtiopatologiczne ryb i małż obejmowały kompleksową diagnostykę. Większość zbadanych zwierząt 
była zdrowa i nie wykazywała objawów chorobowych. Mimo braku zmian klinicznych obraz 
histopatologiczny wszystkich badanych zwierząt wskazywał na ostre uszkodzenia narządów najsilniej 
ukrwionych (skrzela, śledziona i część hematopoetyczna nerki). Zaburzania uszkodzenia narządów 
prawdopodobnie związane są z działaniem toksyn hemolitycznych, do których należą m.in. 
prymnezyny wydzielane przez Prymnesium parvum. Nie odnotowano zmian zwyrodnieniowych i 
uszkodzeń toksycznych komórek nabłonka kanalików nerkowych – łącznie wyklucza to zatrucie 
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matkami ciężkimi. Na podstawie przeprowadzonych badań można stwierdzić, że przyczyną śnięcia 
ryb i małż było najprawdopodobniej gwałtowne pogorszenie warunków środowiskowych, w postaci 
zmian fizykochemicznych wody oraz/lub zanieczyszczenia biologicznego. Przyczyny kryzysu na rzece 
Odrze są wieloczynnikowe. Po pierwsze skażenie wód przez Prymnesium parvum. Mogło to nastąpić 
przy okazji migracji ptaków wodnych, zarybiania narybkiem pochodzącym z zakażonych zbiorników 
czy też ruchem jednostek pływających. Rozwój zakażenia wód przez Prymnesium parvum do stanu 
zakwitu wymagał określonych parametrów. Wskazane powszechnie zasolenie było niezbędne do 
zaistnienia zakwitu. Długotrwałe wysokie temperatury i susza, która zredukowała dopływ wody 
powierzchniowych, również mogły wpłynąć na powstanie zakwitu. Susza powodowała mniejsze 
rozcieńczenie zrzucanych do Odry ścieków i mogła spowodować mniejszy dopływ związków azotu i 
fosforu pochodzących z działalności rolniczej. Kluczowym elementem zapobiegawczym powinno być 
staranne monitorowanie zawartości azotu i fosforu w wodzie. Również stosowanie w rolnictwie 
herbicydów mogło wpłynąć na powstanie zakwitu glonu. 14 września 2022r. Wojewoda Dolnośląski 
uchylił rozporządzenia porządkowe dotyczące zakazu korzystania z wody rzeki Odry na terenie 
województwa dolnośląskiego. Zgodnie z rozporządzeniem porządkowym Wojewody Lubuskiego do 
18 sierpnia 2022r. nie można było korzystać z wód rzeki Odry. Pod pojęciem korzystania z wód 
rozumie się w szczególności spożywanie wody, wchodzenie do wody, kąpiele, połów ryb, spożywanie 
ryb, pojenie zwierząt gospodarskich i domowych, używanie wody do celów gospodarczych, w tym 
podlewania oraz inne działania wiążące się z bezpośrednim kontaktem z woda. Zgodnie z uchwałą NR 
280/3857/22 Zarządu Województwa Lubuskiego z dnia 12 sierpnia 2022r. w sprawie zakazu 
uprawiania amatorskiego połowu ryb w obwodach rybackich rzeki Odry w granicach 
administracyjnych województwa lubuskiego całkowity zakaz uprawiania amatorskiego połowu ryb na 
całym odcinku rzeki Odry obowiązywał do dnia 30 września 2022r. 

Radny Piotr Smykliński zaapelował do pracowników miast i gmin, aby przygotowywali i przekazywali 
do powiatu dane dotyczące stanu powietrza. 

Radny Roman Król o godz. 14:45 opuścił posiedzenie Rady Powiatu Gorzowskiego. 

Radna Anna Wichlińska zapytała, kto jest autorem wyżej przedstawionej informacji? Jaki zakres 
informacji pozyskany były od podmiotu Toyota – Gorzów oraz RIMEX-Auto Deszczno? Czy Koła 
Lokalnego Polskiego Związku Wędkarskiego  zrealizowały zarybianie rzeki na jesień? Czy można 
korzystać już z rzeki Odry? 

Kamila Bednarska odpowiedziała, że raport został przygotowany przez Instytut Środowiska 
Państwowego Instytutu Badawczego. 

Starosta Magdalena Pędziwiatr, dodała, że informacja dotycząca stanu rzeki Odry została 
przygotowana na prośbę radnego przez Panią Kamilę Bednarską na podstawie raportu 
przygotowanego przez Instytut Środowiska Państwowego Instytutu Badawczego. 

Radny Tadeusz Koper o godz. 14:50 opuścił posiedzenie Rady Powiatu Gorzowskiego. 

Radny Roman Fraszczyk wskazał, że na zarybianie rzeki Odry są fundusze. 

Kamila Bednarska odpowiedziała, że zarówno firma Toyota jak i firma RIMEX  są to zakłady, które 
sprzedają samochody. Chodziło  o pozyskanie informacji jak duża ilość tych samochodów w ciągu 
roku jest sprzedawana, celem ustalenia jakie zanieczyszczenia będą wytwarzane w ciągu roku. 

Radny Andrzej Legan stwierdził, że w pierwszej kolejności powinniśmy zająć się stanem rzeki. 

Radny Andrzej Kail zapytał czy można raport upublicznić? Powołując się na dane ujęte w raporcie 
zapytał czy podjęte zostały działania w związku z uświadomieniem rolników z terenu naszego 
województwa, powiatu, żeby stosowali mniej środków chemicznych? 

Radny Andrzej Legan dodał, że zrzuty przemysłowe spowodowały ten stan rzeki. 
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Kamila Bednarska odpowiedziała, że można upublicznić raport. Jeśli, zaś chodzi o rolników to nie było 
w tym zakresie informacji. Wskazała, że w raporcie jest napisane, że mogło to się przyczynić, a nie że 
przyczyniło. 

Radny Roman Fraszczyk poinformował, że rolnicy są zobowiązany do prowadzenia tzw. planów 
nawozowych.  Następnie zaapelował, aby zacząć pogłębiać koryta rzek. 

Radny Andrzej Kail poinformował, że w ostatnim czasie odbył spotkanie m.in. z przedstawicielami 
funduszy europejskich, które zadeklarowało około 500 000 000, 00 Euro na pogłębienie Odry na 
odcinku Szczecin-Kostrzyn. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego zapoznała się z Raportem z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Gorzowskiego na lata 2017-2020 z perspektywą do roku 2024” za lata 2019-2020. 

Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gorzowskiego na lata 2017-2020 z 
perspektywą do roku 2024” za lata 2019-2020 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad.19. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym tj. od 01 grudnia 2022r. do 28 grudnia 2022r. do biura Rady Powiatu Gorzowskiego 
wpłynęły 3 interpelacje. Wszystkie interpelacje wraz z odpowiedziami umieszczone są w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Radny Roman Fraszczyk skierował pytanie do Starosty Gorzowskiego, czy robiła zestawienie ile 
inwestycji zostało wykonanych w poprzedniej kadencji, a ile w bieżącej? Jakie kwoty wtedy 
pozyskiwaliśmy, a jakie pozyskujemy obecnie z uwzględnieniem rządowego dofinansowania. 
 
Radny Jarosław Lewandowicz zwrócił się z prośbą o przedstawienie zestawienia środków jakie 
wydatkowano na poszczególne gminy w bieżącej kadencji. 
 
Starosta Magdalena Pędziwiatr odpowiedziała, że w bieżącej kadencji, w każdej z gmin realizowane 
były inwestycje. W poprzedniej kadencji zrealizowanych zostało 5 dużych inwestycji i pozyskano na 
ten cel 6 000 000,00 zł z budżetu państwa,  w bieżącej kadencji  inwestycji jest 17 i pozyskano 
dofinansowanie w kwocie 72 000 000,00 zł. 
 
Radny Andrzej Kail poprosił o doprecyzowanie odpowiedzi. Ile zostało zaangażowanych środków 
wyłącznie powiatowych, a ile do tych inwestycji dołożyły gminy? 
 
Starosta Magdalena Pędziwiatr poinformowała, że przekaże wszystkim radnym na piśmie 
szczegółową informację w tym zakresie. 
 
Radny Andrzej Kail zaapelował, aby uczciwie mówić o tym co było zrobione kiedyś i co robimy dziś. 
 
Radny Roman Fraszczyk, dodał, że chwali poprzedni i obecny Zarząd. 
 
Radny Eugeniusz Kurzawski zaapelował do Przewodniczącego Rady Powiatu Gorzowskiego, aby Rada 
Powiatu podjęła uchwałę, która ureguluje wszystkie kwestie związane z organizacją trybu pracy 
stacjonarnego lub zdalnego. To samo dotyczy pracy Zarządu. Powinno to być jednoznacznie 
unormowane, żeby nie było żadnych wątpliwości. Tak samo odnośnie wszystkich komisji Rady 
Powiatu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski odpowiedział, ze pochylą się nad 
tym tematem po Nowym Roku. 
 
Radny Mariusz Śpiewanek skierował słowa uznania dla wszystkich pracowników Starostwa 
Powiatowego z Panią Starostę na czele, a także dla wszystkich pracowników powiatowych jednostek. 
Następnie skierował podziękowania dla Druhów OSP, działających na terenie Powiatu Gorzowskiego, 
a także podziękował radnemu Romanowi Fraszczykowi. 
 
Radny Roman Fraszczyk poinformował, że został wprowadzony Program „Nowoczesna Remiza”. 
Program umożliwia wyremontowanie lub wybudowanie nowej remizy strażackiej. 
 
Starosta Magdalena Pędziwiatr zaprosiła radnych na spotkanie w sprawie inwestycji na Osiedlu 
Warniki, które została zaplanowane w dniu 5 stycznia 2023r. na godz. 18.30 w ZS w Kostrzynie nad 
Odrą Następnie podziękowała pracownikom oraz radnym za wspólną pracę i złożyła wszystkim 
życzenia noworoczne. 
 
Radni nie zgłosili więcej żadnych pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w tym punkcie. 
 
Interpelacje i zapytania radnych stanowią załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.20. Informacje Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji Stałych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  poinformował, że od 01 grudnia 
2022r. do 28 grudnia 2022r. pracowały następujące komisje: Komisja Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego (odbyła 2 posiedzenia w tym 1 wspólne), Komisja Rewizyjna (1 wspólne), Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji (1 wspólne), Komisja Zdrowia Publicznego (odbyła 2 posiedzenia, w tym  
1 wspólne), Komisja Spraw Społecznych (1 wspólne), Komisja Doraźna (1 posiedzenie). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  skierował słowa podziękowania za 
całoroczną pracę do wszystkich przewodniczących poszczególnych komisji oraz do radnych w nich 
pracujących, a następnie złożył wszystkim życzenia noworoczne. 
 
Ad. 21. Sprawy bieżące. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Radni nie zgłosili więcej żadnych pytań. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zamknął dyskusję w/w punkcie. 
 
Ad. 22. Zamknięcie LV sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  podziękował wszystkim za udział 
w obradach i o godz. 15:27 zamknął LV posiedzenie sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego 

Grzegorz Zapytowski 
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